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Definitieve samenwerkingsafspraken MRA

   

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de Statenvoordracht als bespreekstuk te 
agenderen voor de PS vergadering van 8 november 2021. 
Een meerderheid van de commissie kan zich vinden in de afspraken.
Voor de gemaakte opmerkingen en vragen over de voordracht zie hieronder het uittreksel uit het 
conceptverslag van de commissie EFB van 28 oktober 2021.

10.a. Voordracht definitieve samenwerkingsafspraken MRA
10.b. MRA: Brief GS aan PS inzake samenwerkingsafspraken MRA

Mw. De Groot (SP) vraagt zich af ondanks dat de voorstellen van raden en Staten in de overeenkomst zijn 
verwerkt, deze bestuursorganen nu goed op de hoogte zijn van wat de samenwerkingsafspraken 
daadwerkelijk behelzen. Is het wenselijk om de opmerkingen van raden en Staten die volgens GS niet 
thuishoren in de overeenkomst, te verwijzen naar de toekomst? Het Manifest Werken aan een sterk 
vestigingsklimaat van VNO-NCW d.d. 6 juni 2021 is toegestuurd aan de informateur om in de formatie mee te 
nemen en te verwerken. Dit Manifest is door de MRA ondertekend maar zijn de raden en Staten hierover 
geraadpleegd en hebben zij ingestemd met deze ondertekening van het manifest? Alle bevoegdheden blijven 
bij raden en Staten van de deelnemers, want de MRA is een informeel samenwerkingsverband. De MRA-
vertegenwoordigers en het lid van de raadtafel worden verzocht deze vragen te bespreken in de MRA. De 
moties 2021/153 en 157 zijn afgedaan. 

Dhr. Wagelaar (PvdA) ondersteunt de voordracht waarin voldoende oog is voor democratische legitimiteit en 
effectieve samenwerking. Nu moet overgegaan worden tot de uitvoering zodat duidelijk wordt hoe het in de 
praktijk uitpakt. Hij is benieuwd naar de resultaten van de raadtafel en naar de procedure Wensen en 
Opvattingen, want vandaag werd na de beantwoording duidelijk dat PS hier weinig invloed op hebben. De 
moties 2021/153 en 157 zijn afgedaan. 

Mw. Kuiper (CDA) vindt het een hamerstuk. Door middel van een evaluatie van de afspraken kan tijdens het 
overgangsjaar worden beoordeeld of deze voldoen aan de doelstellingen. De moties 2021/153 en 157 zijn 
afgedaan. 

Dhr. Dulfer (GL) vindt de voorstellen voor de governance en de samenwerkingsafspraken goed. PS hebben 
uitgebreid gesproken over het ongelukkige of onjuiste gebruik van de termen ‘ambities en doelstellingen’ in 
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de concepttekst. GS geven aan dat de door PS geconstateerde bevindingen aan de orde worden gesteld in de 
komende vergaderingen van de transitie- en regiegroep. Wat zijn de ambities en doelstellingen van GS bij het 
aan de orde stellen van bevindingen wanneer PS de definitieve tekst gaat vaststellen? Wat willen GS daarmee 
bereiken? In de praktijk moet zich nog veel uitkristalliseren, ook de doorwerking van de afspraken in de eigen 
organisatie van de provincie. Een goede provinciale organisatie biedt een goede basis om kleinere gemeenten 
te ondersteunen bij het goed inbedden van de samenwerkingsovereenkomst in hun eigen organisatie. 
Wanneer komen er voorstellen voor de eigen werkwijze in de organisatie? De CdK moet zich ervoor inzetten 
om de angst bij gemeenten voor een dominante machtspositie van Amsterdam in de regio, weg te nemen. 
Het is juist anders, de afgelopen jaren heeft de MRA zich niet overtuigend bewezen en het risico blijft bestaan 
dat de MRA eindigt als een papieren tijger. Samenwerking komt niet vanaf papier tot stand, maar vanuit een 
innerlijke behoefte. 

Mw. Kapitein (D66) vindt het een hamerstuk, hoewel de samenwerking pas in het eerste jaar echt vorm gaat 
krijgen. De vervanging van het woord ‘slechts’ door ‘in ieder geval’ bij de best practices voor de inbreng van 
wensen en bedenkingen door raden en Staten geeft een heel andere inkleuring van de samenwerking. Kan het 
college bevestigen dat de komende maanden de best practices voor de structurele betrokkenheid van raden 
en Staten worden ingevuld? Verwacht wordt dat de ambities en meervoudige doelstellingen scherper 
geformuleerd gaan worden in de komende jaren, ‘et cetera’ is niet voldoende. Men kijkt uit naar een 
succesvolle samenwerking om meer ambities in de provincie te realiseren. De moties 2021/153 en 157 zijn 
afgedaan. 

Mw. Van Meerten (VVD) vindt het belangrijkste aspect dat de inrichting van de samenwerking goed wordt 
vormgegeven. Dit is een overgangsjaar, maar wat betekent dan de zin: “Wij blijven continu met elkaar in 
gesprek om het functioneren van de nieuwe governance te evalueren”. Wordt er tussentijds bijgesteld en door 
wie dan? Kan dit plaatsvinden zonder goedkeuring van raden en Staten? Men is blij met de toezeggingen over 
de financiële transparantie en de aanpassing van het woord ‘slechts’. De moties 2021/153 en 157 zijn 
afgedaan. 

Dhr. Mangal (DENK) vraagt zich als Amsterdammer af of ook Zaandammers zich betrokken voelen bij de MRA. 
Hoe wordt dit gevoel buiten de regio Amsterdam in de samenwerking geadresseerd? Bestaat er wel voldoende 
draagvlak in de gemeenten? 

Ines Kostiç (PvdD) constateert dat dit proces is gestart omdat burgers en volksvertegenwoordigers 
onvoldoende betrokken waren bij de MRA, daarom is het jammer dat de motie voor het beter informeren en 
betrekken van burgers geen steun krijgt. In het stuk staat dat de inhoud en procedures gekoppeld zijn, 
daarom is het jammer dat wel worden genoemd economie, luchtvaart en datahubs, maar niet een keer 
woorden als klimaat, biodiversiteit, natuur en gezondheid. Het blijft ondanks de grote crises bij vaagheden. 
Het is teleurstellend dat er weer geen echte keuzes worden gemaakt, 

Dhr. Van Dijk (CdK) zal de complimenten overbrengen maar dankt gelijktijdig voor de snelle reacties van de 
32 raden en 2 Staten en hun bijdragen aan het proces. De praktijk moet nu gaan bewijzen of alle papieren 
voornemens en ambities tot uitvoering gebracht kunnen worden. In alle werkbezoeken besteedt hij aandacht 
aan de worsteling die gemeenten doormaken met vele soorten samenwerkingsverbanden en hoe zij daarin 
kunnen optreden. Reeds bij de vorige bespreking is toegezegd op welke wijze de MRA-activiteiten in de eigen 
organisatie worden geïmplementeerd en dat PS tijdig zullen worden geïnformeerd en betrokken. Bij de 
bespreking in PS op 15 november a.s. zal hiervoor een tijdspad  worden aangeboden, want zodra de nieuwe 
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structuur wordt ingevoerd, kan deze ingepast worden in de PS-vergadercyclus1. Het PS-lid van de raadtafel 
(nog niet bekend) bewaakt dat het MRA-proces ten aanzien van de betrokkenheid van raden en Staten vooraf 
goed wordt vormgegeven en niet achteraf. De Staten gaan zelf over wie er deelneemt aan de raadtafel 
namens Noord-Holland. Desgevraagd door de PvdD over het meenemen van opmerkingen van PS en het wel 
of niet indienen van een motie, stelt de CdK dat uitvoerig is gediscussieerd over de doelstellingen en kaders, 
maar eigenlijk ligt de focus op leidende thema’s. Dat is ook uitgelegd in de regiegroep en daar was geen 
motie voor nodig, want het was duidelijk dat men hier helderder over moest zijn. De doelstellingen komen 
terug in de agenda en portefeuillehoudersoverleggen waar nieuw beleid wordt opgesteld. Het uiteindelijke 
voorstel en de doelstellingen worden door PS langs de provinciale kaders c.q. beleid gelegd, ook ten aanzien 
van natuur en klimaat. Moties worden beschouwd als een opdracht aan GS. In de toekomst kunnen ook 
moties en amendementen worden ingediend over MRA-voorstellen, zo moet het proces lopen, dan worden 
deze door de bestuurders namens de provincie meegenomen richting MRA. De kaderstelling en de 
controlefunctie door PS veranderen niet, die blijven zoals ze zijn. In antwoord op de vraag van DENK over de 
coördinerende rol van de provincie voor kleine gemeenten met het oog op de vrees voor de dominante rol 
van Amsterdam, wordt geantwoord dat gemeenten vanuit hun eigen kracht moeten deelnemen en dat zij zelf 
moeten aangeven op welke onderwerpen meer samenwerking en of ondersteuning nodig is. Het is ondoenlijk 
om in een document specifieke gevoelens weg te nemen, daarom moet men in dit overgangsjaar gezamenlijk 
in gesprek blijven. De organisatiestructuur en eventuele wijzigingen in de samenwerkingsovereenkomst 
komen terug bij PS. Het Manifest Werken aan een sterk vestigingsklimaat dat is ondertekend door de MRA 
maar niet is gedeeld met raden en Staten, wordt door de CdK afgestemd met gedeputeerde Zaal. Maar het 
manifest is eerder een lobbydocument waarin aandacht wordt gevraagd voor het vestigingsklimaat, dan dat 
het leidt tot besluitvorming. De MRA werkt binnen bepaalde kaders en een mandaat en die gelden ook voor 
de lobby van dergelijke documenten over het vestigingsklimaat. Als dit manifest binnen de kaders valt, dan is 
er niets aan de hand. De CdK komt hierop terug. 

Tweede termijn 

Ines Kostiç (PvdD) vraagt wie heeft besloten dat de aangenomen motie om burgers waar mogelijk, beter te 
betrekken, niet uitgevoerd wordt en dat transparantie wordt vormgegeven door stukken te publiceren.  

Dhr. Van Dijk is groot voorstander van openheid en transparantie, dat is bekend. Tijdens de bespreking met 
PS heeft hij al aangegeven dat de inwoners van Noord-Holland toegang hebben tot heel veel bijeenkomsten 
en informatie, want het volksvertegenwoordigende overleg moet plaatsvinden in openbaarheid. Echter, bij de 
MRA kan niet alles geopenbaard worden, dat zou vergelijkbaar zijn met het installeren van camera’s in alle 
kamers van het Provinciehuis. Het volksvertegenwoordigende overleg vindt in openbaarheid plaats, zodat 
inwoners kennis kunnen nemen van debatten en besluiten. De werkzaamheden in de MRA op het gebied van 
samenwerking zijn hetzelfde als in de ambtelijke provinciale organisatie, dit is vormgegeven in de 
samenwerkingsovereenkomst. Er blijkt op dit moment geen draagvlak te bestaan om de ingediende motie 
over te nemen en uit te voeren, maar hij hecht aan openbaarheid en bewoners krijgen alle gelegenheid om de 
MRA-processen te volgen.  

De voorzitter constateert dat de voordracht als bespreekstuk naar PS wordt doorgeleid, aangezien niet alle 
fracties het als hamerstuk hebben benoemd. 

1 De CdK zal in de PS vergadering van 15 november hierover mondeling mededelingen doen.
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